
 
 

3. september 2020 
 
 
I medfør af § 37 stk. 1 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 
 

1. Med hensyn til den vej der skal anlægges mellem Kangerlussuaq og Sisimiut, med hensyn til 

de samfundsmæssige og økonomiske følgevirkninger hvordan kan det så være, at det tager så 

lang tid at få etableret en aftale med de udefrakommende konsulenter? 

2. De udefrakommende konsulenter fra Oxford Universitet, Oxford Global Projects, som man 

næsten har lavet aftale med, hvornår har Naalakkersuisut kontaktet dem? 

3. Når man endnu ikke har lavet aftale med de udefrakommende konsulenter, skal det så forstå 

således, at Naalakkersuisut ikke finder planlægningen af vejen for særlig vigtig?  

(Medlem af Inatsisartut Anders Olsen, Siumut) 

Begrundelse: 

Først vil jeg takke for jeres svar. Jeg er ikke i tvivl om, at Corona-situationen sikkert har været med 
til at forsinke en masse sager. 
 
Dog må jeg undre mig, når jeg kan konstatere, at Corona-situationen faktisk først kom hertil landet 
i marts måned, og man må formodentlig påtænke, at man har kontaktet konsulenterne pr. mail 
eller brev, hvorfor det virker underligt, at man giver Corona-situationen skylden for, at der endnu 
ikke er indgået en aftale med konsulenterne. 
 
Det at man endnu ikke har indgået aftale med konsulenterne, kan det måske forstås således, at 
Naalakkersuisut ikke finder det særlig vigtigt, at Inatsisartut har afsat penge til planlægningen af 
vejen.  


